

3. Лютцер В.Л. Основные проблемы развития муниципального права и местного самоуправления в Российской Федерации / В.Л. Лютцер // Конституционное и муниципальное право. 2017. № 10. С. 42–49.
4. Шугрина Е.С. Контроль, ответственность и судебная защита местного самоуправления / Е.С. Шугрина. М. : Дело, 2016. 220 с.
5. Local Direct Democracy in Europe / ed. by Schiller T. Wiesbaden : Springer Science, 2011. 292 p.

References

1. Ivanova K.A. Elektronny'e petitsii kak sposob osuschestvleniya naseleniem obschestvennogo kontrolya za organami publichnoy vlasti [Electronic Petitions as a Means of Exercising Public Control over Public Bodies by the Population] / K.A. Ivanova // Konstitutsionnoe i munitsipalnoe pravo — Constitutional and Municipal Law. 2017. № 10. S. 15–17.
2. Larichev A.A. Pravovoe regulirovanie i organizatsiya mestnogo samoupravleniya: opyt Kanady i ego primenimost v rossiyskikh usloviyakh : monografiya [Legal Regulation and Arrangement of Local Self-Government: the Canadian Experience and Its Applicability in the Russian Conditions : monograph] / A.A. Larichev. Moskva : Prospekt — Moscow : Prospect, 2017. 336 s.
3. Lyuttser V.L. Osnovny'e problemy' razvitiya munitsipalnogo prava i mestnogo samoupravleniya v Rossiyskoy Federatsii [The Main Issues of the Development of Municipal Law and Local Self-Government in the Russian Federation] / V.L. Lyuttser // Konstitutsionnoe i munitsipalnoe pravo — Constitutional and Municipal Law. 2017. № 10. S. 42–49.
4. Shugrina E.S. Kontrol, otvetstvennost i sudebnaya zaschita mestnogo samoupravleniya [Control, Liability and Judicial Protection of Local Self-Government] / E.S. Shugrina. Moskva : Delo — Moscow : Business, 2016. 220 s.
5. Local Direct Democracy in Europe / ed. by Schiller T. Wiesbaden : Springer Science, 2011. 292 s.

DOI : 10.18572/1813-1247-2018-5-39-42

К ВОПРОСУ О ТЕРРИТОРИАЛЬНОЙ ОРГАНИЗАЦИИ МЕСТНОГО САМОУПРАВЛЕНИЯ В ГОРОДЕ МОСКВЕ

Бычкова Екатерина Игоревна,
декан факультета подготовки специалистов
Юридического института Московской академии
Следственного комитета Российской Федерации,
кандидат юридических наук
katya_kr_08@mail.ru

В статье рассматриваются теоретико-правовые вопросы территориальной организации местного самоуправления в городе Москве, предлагаются пути решения проблем. Проводятся анализ федеральных и региональных нормативно-правовых актов и внесение изменений в Закон города Москвы о местном самоуправлении и Федеральный закон «Об общих принципах организации местного самоуправления». Автор предлагает юридически оформить статус внутригородских муниципальных образований и их видов. Статья содержит анализ проблем социально-экономического характера и транспортной инфраструктуры в Новомосковском и Троицком административных районах города Москвы.

Ключевые слова: Москва, территория, население, инициатива.

ON THE TERRITORIAL ARRANGEMENT OF LOCAL SELF-GOVERNMENT IN MOSCOW

Buchkova Ekaterina I.
Dean of the Faculty of Specialist Training of the Law Institute
of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation
Candidate of Legal Sciences

This article discusses the theoretical and legal questions of the territorial organization of the local self-government in the city of Moscow, offers solutions to problems. Analyses of federal and regional legal acts and changes in the law of Moscow on local self-government and the Federal law „on general principles of organization of

local self-government". The author proposes a legally formalize the status of inner city municipalities and their species. The article contains an analysis of the problems of socio-economic and transport infrastructure in Novomoskovsk and Trinity wards of the city of Moscow.

Keywords: *Moscow, area, population, initiative.*